
Ställningstagande Science Village Scandinavia 
Brunnshög med tillhörande forskningsinstitutioner 
  
Detta ställningstagande är ämnat att redogöra för hur Juridiska Föreningen vid Lunds universitet ställer                           
sig till Lunds universitets etablering på området Brunnshög genom Science Village Scandinavia (härefter                         
SVS) samt med närliggande forskningsinstitutionerna Max IV och European Spallation Source, ESS. 
  
Studentaspekten 
  
Studenters studievillkor är en viktig fråga och vi bör alltid eftersträva studievillkor som möjliggör högt                             
deltagande. Det förutsätter att utbildningen är organiserad så att studenten kan delta och så att                             
utbildningen kan hålla en fortsatt hög kvalité. Detta inbegriper att kårerna kan bevaka utbildningen, att                             
studenten smidigt kan ta sig till utbildningslokalerna och att lokalerna är anpassade efter studentens                           
behov. För juriststudenter innebär det goda möjligheter till läsplatser för självstudier i form av                           
ergonomiskt utformade studieplatser såväl i öppen miljö som i tysta läsesalar. Även tillgång till grupprum                             
är en förutsättning till god studiemiljö. Vi är av uppfattningen att det är gynnsamt för studierna med                                 
sammanhängande stadsområden där studenter enkelt kan ta sig från sin bostad till studierna. Studenterna                           
bör ha en god möjlighet att delta i studentlivet, både det som är förlagt till Lunds centrala och övriga                                     
delar. Studenter ska med lätthet kunna transportera sig såväl till fots, som med cykel och kollektivtrafik                               
mellan sin fakultet, hem och studieplatser.  
  
Vi är oroliga för att nuvarande grundutbildning kommer delas upp över större geografiska områden.                           
Detta skulle splittra studentpopulationen och bidra till mindre integration mellan studenter. Vid en                         
eventuell etablering av grundutbildning vid SVS så måste studenternas villkor stå i centrum. På grund av                               
SVS:s avstånd från centrala Lund så befarar vi att studenterna vid berörda utbildningar i högre grad                               
kommer söka sig till mer centrala studieplatser vilket kommer betyda ökad belastning på de studieplatser                             
som tillhandahålls på Juridiska fakulteten. Vi önskar därför att universitetet genomför centralt finansierade                         
satsningar på fler högkvalitativa studieplatser på centralt belägna fakulteter samt centrala gemensamma                       
studieplatser. 
  
Kostnadsaspekter 
  
Det är viktigt att de kostnader som kan härledas till etableringen på Brunnshög samt närliggande                             
forskningsinstitutioner tydligt redovisas. I ekonomisk planering bör sparsamhet och effektivitet beaktas.                     
Kostnaderna ska så långt som möjligt täckas av berörda fakulteter och inte belasta de fakulteter som inte                                 
direkt berörs eller gynnas av etableringen. Juridiska Föreningen ser gärna att satsningar för                         
kvalitetshöjning görs även för de torra fakulteternas studenter.   
  
Risker med ett splittrat studentliv 
  
En arbetsgrupp för SVS tillsattes på central nivå, och denna publicerade 2018-01-31 LU och SVS – en                                 
beskrivning av möjliga scenarier för Lunds universitets etablering på Science Village Scandinavia där den beskriver fem                               
olika scenarier för SVS. 
  
Vi anser att ett scenario med så pass minimalt utfall som möjligt vore önskvärt.  
  



Det fjärde alternativet är ett scenario där Lunds universitet skapar en fullständig campusmiljö på                           
Brunnshög där hela universitets bredd är representerad. Vi anser att ett sådant utfall skulle missgynna                             
Juridiska fakultetens studenter. Ett eventuellt splittrande av Juridiska fakulteten skulle missgynna såväl                       
studiemiljön, sammanhållningen som sammanflätningen mellan utbildning och forskning. Ett scenario där                     
delar av den juridiska utbildningen eller forskningen flyttar från den sammanhållna fakultetsmiljön tror vi                           
skulle leda till en sämre samverkan mellan studenter och fakultetspersonal, något som i dagsläget fungerar                             
mycket väl och bidrar till det goda samarbete och studentinflytande som idag finns. Juridiska Föreningen                             
anser att närhet till studenterna och utbildningen är av yttersta vikt för att hålla en god och nära dialog                                     
med de berörda studenter som vi utför studiebevakning för. Ett eventuellt splittrande av Juridiska                           
fakulteten skulle även försvåra Juridiska Föreningens arbete med studiebevakningen av juristprogrammet                     
och våra två mastersprogram. Detta då vi redan idag har begränsade resurser avseende storlek på kåren                               
och därmed inte har optimala förutsättningar att studiebevaka på ett kvalitativt sätt.  
 
Vi vill även poängtera vikten av att studenterna har närhet till de lärare som undervisar på grundutbildning                                 
samt på avancerad nivå. Genom att flytta forskning försvåras den goda studentkontakt samt interaktiva                           
miljö som juridicum idag upplevs ha. Det är även svårt att se hur en uppdelning av Juridiska fakulteten                                   
skulle fungera i praktiken. Som en liten fakultet är Juridiska fakulteten beroende av att all utbildning är                                 
belägen på samma plats. En uppdelning skulle inte vara praktiskt möjlig vid bland annat                           
schemaläggningen av utbildningen då lärare föreläser på såväl grund- och avancerad nivå samtidigt som de                             
bedriver egen forskning.  
  
Vi vill även föra fram att studenterna vid Juridiska fakulteten är mycket nöjda med och beroende av                                 
dagens geografiska läge. Närheten till centrum och de goda kollektivtrafikförbindelserna är av stor vikt                           
och en konkurrensfördel. Lund är en studentstad och präglas i stor utsträckning av detta varför det är                                 
viktigt att utbildning och forskning synliggörs även i de centrala delarna av staden. Studenterna vid                             
Juridiska fakulteten vill inte se en flytt från Juridicum. 
  
En fullständig eller delvis förflyttning av Juridiska fakulteten ställer vi oss därför starkt negativa till.  
  
Eventuella fördelar med etableringen vid SVS 
  
Sammanflätningen av utbildning och forskning är viktig, och en forskning av världsklass är till                           
utbildningens gagn. Vi anser dock inte att vår fakultet eller dess studenter kommer att dra tillräckliga                               
forskningsfördelar av den typ av forskningsmiljö som är tänkt att etableras på Brunnshög. Därför anser vi                               
att en eventuell flytt inte kan motiveras av forskningsskäl. Ett annat argument som lyfts är lokalfrågan.                               
Juridiska Föreningen ser positivt på välanpassade studieplatser och nya moderna lokaler. Det råder dock                           
tvivel kring huruvida dessa studieplatser kommer vara anpassade för studenter vid Juridiska fakulteten. 
  
Avslutande tankar 
  
Det är viktigt att den kollektiva studentpopulationens villkor står i centrum vid en etablering vid SVS och                                 
närliggande forskningsinstitutioner. För att den kollektiva studentpopulationen ska gynnas så måste                     
studenterna vid berörda utbildningar ha goda studievillkor. Därtill måste även hänsyn tas till de studenter                             
som inte studerar vid utbildningar direkt berörda av etableringen vid SVS. Det är ur deras perspektiv                               
centralt att deras utbildningar förblir geografiskt sammanhållna och att den ekonomiska påverkan på deras                           
utbildningar förblir minimal. 


